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ОЦІНКИ ДІЯЛЬНОСТІ ВЛАДНИХ СТРУКТУР
У ПІДГОТОВЦІ ДО ЄВРО-2012

Позитивні відгуки у ЗМІ

Чемпионат Евро-2012 даст уникальную возможность Украине
пропагандировать себя иностранным туристам. Об этом сообщила глава
Государственного агентства Украины по туризму и курортам
Е. Шаповалова.

«Я думаю, что Евро-2012 даст уникальные возможности для Украины
пропагандировать свои туристические ресурсы и свой туристический
потенциал другим гостям из других стран, которые приедут к нам этим
летом», – отметила Е. Шаповалова.

По ее словам, от проведения в Украине Евро-2012 туристическая
отрасль однозначно выиграет.

«Для Украины это реальный шанс продемонстрировать мировому
сообществу нашу страну с лучшей стороны, сломать все существующие
стереотипы. Мы рассчитываем, что благодаря Евро-2012 будет создан
качественно новый национальный туристический продукт Украины и, в
частности, городов-хозяев чемпионата. А в целом это обеспечит его
продвижения на международном туристическом рынке», – убеждена
Е. Шаповалова (Евро-2012 кардинально изменит ситуацию в
туристической сфере Украины // Ирта-fax
(http://irtafax.com.ua/news/2012/03/2012-03-02-56.html)).

Негативні відгуки у ЗМІ

Причиною відмови більшості європейських збірних жити в Україні під
час Євро-2012 є занадто високі ціни на проживання на тренувальних базах.
Про це заявив віце-прем’єр – міністр інфраструктури Б. Колесніков.

 «Збірній Данії сказали, що ціна за проживання на одній з українських
тренувальних баз буде становити 8 тис. євро за команду на добу, проте
відразу після фінального жеребкування їй повідомили, що вартість
проживання становить вже 25 тис. євро», – зазначив він. Водночас,
Б. Колесніков спростував інформацію про те, що збірні Швеції та Франції
відмовилися базуватися в Україні.

 «Ні Франція, ні Швеція не відмовлялися», – сказав він. Б. Колесніков
відзначив, що щодня чує сотні різних пліток про Євро-2012, тому не буде
«щоразу коментувати маячню» (Європейські футбольні збірні відмовилися
жити в Україні через високі ціни // Інформаційне агентство «Регіональні
Новини» (http://regionews.com.ua/node/34688). – 2012. – 05.03).



5

* * *
 Украинские отели, которые выставили сверхвысокие цены на номера в

период Евро-2012, будут пустовать, как это уже не раз происходило во
время международных футбольных турниров.  Об этом заявил директор
проекта «Консультирование и создание управленческих мощностей для
Евро-2012» GIZ М. Брандт. По словам немецкого эксперта, популярные
чемпионаты часто сопровождаются подобными проблемами – и Украина в
этом не одинока. Он привел пример нынешнего «гостиничного коллапса»
Лондона, где накануне Олимпийских игр отельеры подняли цены до
«олимпийских висот». «Если вы захотите сегодня зарезервировать там отель
на время Игр, то также будете неприятно удивлены», – добавил специалист.

«Во время ЧМ-2006 немецкие власти пытались решить проблему так же,
как решаете ее вы. Правительство не может напрямую диктовать цены, оно
может лишь обращаться к здравому смыслу владельцев гостиниц. Можно
просто сказать им: если вы слишком сильно поднимете цены на номера –
ваши отели останутся пустыми. По крайней мере, так произошло в
Германии – в гостиницах со слишком высокими ценами на номера, которые
пустовали. То же было в Австрии и Швейцарии во время Евро-2008.
Владельцы отелей должны сделать для себя выводы. Потому следует
смотреть на перспективу и думать о будущем. Всем выгодно – и
государству, и отелям, чтобы туристы вернулись в Украину много раз», –
заверил М. Брандт.

 Он также отметил, что гости Евро-2012, которые захотят почувствовать
атмосферу праздника в Украине, все равно найдут варианты недорогого
жилья. «И в Германии, и в Австрии и Швейцарии, несмотря на ценовой
ажиотаж, фаны выкрутились и нашли эконом-жилье, разместившись в
кемпингах и палаточных городках. Такие предложения они смогут найти и в
Украине», – добавил специалист (Украинские жадины во время Евро-2012
останутся с носом // КИД
(http://zadonbass.org/news/euro_2012/message_46136). – 2012. – 02.03).

* * *
Незалежні медичні профспілки критикують рівень підготовки

української медицини до Євро-2012 і заявляють про експлуатацію лікарів
для проведення чемпіонату. Як пише видання «Deutsche Welle», лікарів
харківських медустанов уже кілька місяців змушують, часто у добровільно-
примусовій формі, чергувати на кожному футбольному матчі.

«На моє місце п’ятеро у черзі стоять! До нас так ставляться, що краще
не йти на конфлікт!», – Повідомив лікар однієї з лікарень на умовах
анонімності, додавши, що відмовлятися від такого «волонтерства» або
питати про оплату – гарантія негайного звільнення, а чергувати їм
доводиться і у вихідні, і в неробочий час.

Тим часом, місцеві чиновники всю інформацію спростовують.
І. Шурма, віце-губернатор області, що займається соціальними і медичними
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питаннями, в інтерв’ю виданню повідомив, що нічого не чув про подібні
скарги.

«Ми оголосили відбір медперсоналу і провели його через головних
лікарів. Ми відбираємо виключно волонтерів. Тих, хто бажає це робити.
Жоден медпрацівник не перебуває під тиском», – заявив політик. Він також
припустив, що скарги можуть надходити від тих, кого виключили з
волонтерів: «З кожним матчем ми спостерігаємо, чи не вживають вони
алкоголь, чи не дивляться вони футбол, замість того, що виконувати свої
обов’язки. З такими людьми ми прощаємося».

Організатор профспілки працівників швидкої допомоги В. Білоус
заявив, що влада, примушуючи швидку чергувати на всіх спортивних
змаганнях та святкових заходах, йде на тотальне порушення Кодексу про
охорону праці.

«У лікаря робоче місце – операційна або відділення. Працівники
швидкої повинні обслуговувати виклики від хворих. Але якщо нас
відправляють на стадіон, це має кваліфікуватися як відрядження і відповідно
оплачуватися. Але такого жодного разу не було», – цитує слова В. Білоуса
«Deutsche Welle».

Працівники швидкої досі не отримали від керівництво документальне
обґрунтування обслуговування таких заходів. «На змаганнях завжди
присутні спортивні лікарі, вони можуть надати допомогу і у випадку
необхідності викликати нас, а ми стоїмо по 12 годин на морозі», – сказала
А. Оробейко, голова Вільної профспілки медпрацівників України.

За словами обласного начальника управління охорони здоров’я
І. Шурми, уряд гарантує медичну допомогу у випадку необхідності кожному
гостю Харкова. Більше того, УЄФА підписав партнерство з деякими
приватними медичними установами, зокрема, з клінікою «Борис»,
реанімобілі якої у день матчів чергуватимуть спільно з харківськими
машинами біля VIP-зони стадіону «Металіст».

Водночас час, за словами видання, у незалежних профспілках зі
страхом дивляться на наближення чемпіонату Європи з футболу. Вони
сподіваються, що влада зможе забезпечити всіма необхідними ліками
працівників швидкої допомоги. Крім того, В. Білоус не виключає, що карет
може не вистачити. «Уже зараз внаслідок постійного скорочення штату в
Харкові залишилося 70 машин. Для такого міста потрібно хоча б 150. І вони
всі повинні бути добре оснащені. Нам часто потрібні кисневі маски і
дефібрилятори, яких у нас немає», – сказав також лікар.

Нагадаємо, що раніше міністр охорони здоров’я України заявляв, що
іноземці під час проведення чемпіонату Євро-2012 будуть платити більше за
українців за медичні послуги (DW: На Євро-2012 чергуватимуть залякані
лікарі замість волонтерів // Корреспондент.net
(http://ua.korrespondent.net/euro/1325084-dw-na-evro-cherguvatimut-
zalyakani-likari-zamist-volonteriv). – 2012. – 02.03).
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ХІД ПІДГОТОВКИ ДО ЄВРО-2012

Более 300 тыс. юношей из 12 тыс. украинских школ примут участие в
футбольном кубке Евро-2012. Турнир начнется 20 марта и завершится
финалом на НСК «Олимпийский» ориентировочно в середине мая.

Планируется, что главную награду – копию трофея футбольных
чемпионатов Европы победителям вручит лично президент УЕФА
М. Платини. Об этом во время презентации футбольного кубка Евро-2012
рассказал вице-премьер – министр инфраструктуры Украины Б. Колесников.
Вместе с чиновником концепцию чемпионата представили также министр
образования и науки, молодежи и спорта Украины Д. Табачник и президент
ФФУ Г. Суркис. Событие состоялось в Зале чемпионов НСК
«Олимпийский».

 «Главным призом для победителей турнира станут по 25 билетов на
финал Евро-2012 – для команд – финалистов кубка, а также по 25 билетов,
соответственно, для команд-полуфиналистов соревнований – на
полуфиналы Евро-2012 и четвертьфиналистов – на поединки ¼ финала ЧЕ-
2012», – отметил Б. Колесников. Он рассказал, что изначально каждая школа
сыграет со своими соперниками на районном этапе соревнований, после
чего состоится областной чемпионат. Причем, в турнире запрещается
участие школьников – участников профессиональных футбольных секций и
коллективов, то есть эти соревнования – для юношей – футбольных
любителей. «В 1/16 соревнований сыграют победители 27 админедениц
Украины, а также по одному победителю от 5 городов-миллионников (Киев,
Харьков, Одесса, Донецк, Днепропетровск). Таким образом, у нас получится
32 команды, которые сыграют в финальной части турнира», – пояснил вице-
премьер.

Он добавил, что четвертьфинальные и полуфинальные матчи Кубка
состоятся соответственно 7-го и 8-го мая. Финальный поединок турнира
будет организован так, чтобы на нем смог присутствовать президент УЕФА
М. Платини. Соответственно, дата финала турнира станет известна
несколько позже.

 Как сообщил министр образования и науки, молодежи и спорта
Украины Д. Табачник, специально для организации этого школьного
футбольного турнира был создан комитет Национального школьного
футбольного кубка Евро-2012. Руководитель министерства отметил, что
хотя и возрастных ограничений нет, и ожидается, что участие в турнире
будут принимать преимущественно старшеклассники. Д. Табачник отметил,
что районными и городскими этапами соревнований будет заниматься его
министерство, а уже областными и всеукраинскими этапами – ФФУ и
Ассоциация любительского футбола Украины. «Школьный футбольный
кубок Евро-2012 – реальная возможность для каждого мальчишки
присоединиться к евротурниру, стать одним из его участников,
проникнуться атмосферой европейского праздника», – напоследок
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резюмировал президент ФФУ Г. Суркис (В школьном кубке Евро-300 тыс.
юношей // Комитета общественного контроля ЧЕ-12
(http://www.komitet12.org.ua/vse-o-evro-2012/v-shkolnom-kubke-evro-300-
tisyach-iunoshey). – 2012. – 05.03).

* * *
Авіаперевізники з усього світу зможуть долучитися до перевезення

пасажирів на матчі футбольного чемпіонату Європи 2012 року, що
проходитимуть в Україні.

З 15 травня до 15 липня 2012 року авіаційний простір України буде
відкритий для усіх іноземних експлуатантів без обмежень. Відповідний
наказ «Про здійснення нерегулярних польотів до, з та в межах України на
період проведення ЄВРО-2012» підписав віце-прем’єр-міністр України –
міністр інфраструктури Б. Колесніков.

Відтак впродовж двох місяців іноземним авіакомпаніям буде дозволено
виконувати нерегулярні польоти з, до та в межах України, здійснюючи
перевезення футбольних команд, вболівальників, представників
національних футбольних асоціацій, представників сім’ї УЄФА та ЗМІ, без
обмежень.

До авіаперевізників одна вимога: чітко та неухильно дотримуватися
чинного законодавства й положень укладених міжнародних угод та мати
відповідний СЛОТ (часовий інтервал для здійснення зльоту та посадки).

Впровадження «відкритого неба» забезпечить пасажирам, які планують
відвідати матчі ЄВРО-2012 зокрема і у Києві, зручність під час подорожі та
доступність цін. Відсутність обмеження у виборі маршрутів та частоти
польотів зацікавить й лоу-кост компанії, ціни яких прийнятні й для
футбольних фанів з невисоким рівнем доходів (Вболівальники ЄВРО-2012,
які планують відвідати Київ, зможуть обрати послуги будь-якої
авіакомпанії для здійснення перельоту // Київська Мiська Державна
Адміністрація (http://www.kmv.gov.ua/news.asp?IdType=25&Id=238573). –
2012. – 02.03).

* * *
 Портал, перепродающий билеты на чемпионат Евро-2012,

функционирующий при официальном сайте УЕФА, немного продолжил
срок перепродажи билетов. Билеты планируют перепродавать на сайте до
10 апреля.

 Таким образом, именно до 10 апреля будет функционировать
платформа по перепродаже футбольных билетов. Те, кто захочет обменять
билет, если не сумеет быть на стадионе в определенное время, смогут их
здесь обменять до 10 апреля. Об этом рассказал М. Лубкивский – глава
турнира Евро-2012.

 Ранее же сообщалось, что работа платформы по перепродаже билетов
будет длиться с июля 2011 года и по начало марта 2012 года. При этом
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М. Лубкивский уже ранее заявлял, что продажа билетов для болельщиков
футбола будет завершена 3 марта (Перепродажа билетов на Евро-2012
немного продовжена // УРА-Информ  (http://ura-
inform.com/neformat/2012/03/01/pereprodazha-biletov-na-evro-2012-nemnogo-
prodolzhena)).

* * *
УЕФА выделяет 3 млн евро на реализацию социальных проектов к

Чемпионату Европы по футболу 2012 года. Об этом заявил директор
турнира в Украине М. Лубкивский.

Он отметил, что большая часть средств идет на реализацию программы
«Respect Inclusion», состоящую из четырех проектов: «Уважай культуру
болельщиков», «Уважай разнообразие», «Уважай свое здоровье» и «Уважай
безбарьерность».

 Из этих средств более 580 тыс. евро выделяется на налаживание
диалога между иностранными болельщиками и органами государственной
власти в рамках проекта «Уважай культуру болельщиков». В частности, под
эгидой УЕФА созданы фан-посольства, которые будут пропагандировать
позитивную фан-культуру среди болельщиков.

 500 тыс. евро УЕФА потратит на борьбу с проявлениями расизма и
противодействие дискриминации в любой форме – на это ориентирован
проект «Уважай разнообразие».

 1 млн евро УЕФА выделяет на турнир по мини-футболу, который будет
пропагандировать здоровый образ жизни среди футбольных болельщиков,
детей и молодежи.

 «По моему личному убеждению, мы должны использовать такую
возможность, как Евро-2012, чтобы решить хотя бы часть наших
социальных проблем. Программа «Respect Inclusion» сегодня является очень
популярной в Западной Европе и должна привлечь внимание
общественности к социальным проблемам и хотя бы частично их решить», –
рассказал директор турнира в Украине М. Лубкивский (УЕФА вложит
3 млн в соцпроекты Евро-2012 // Комитета общественного контроля
ЧЕ-12 (http://www.komitet12.org.ua/vse-o-evro-2012/uefa-vlozhit-3-milliona-v-
sotsproekti-evro-2012). – 2012. – 05.03).

* * *
З 16 травня, за три тижні до старту фінальної частини чемпіонату

Європи з футболу 2012 року, у приймаючих країнах турніру розпочнеться
тур головного трофею  Кубку Анрі Делоне, яке супроводжуватиме політ
повітряної кулі у вигляді кубку.

 Як заявив директор Місцевого організаційного комітету Євро-2012
Україна М. Лубківський під час телемосту «Варшава  Київ. 100 днів до
Євро-2012», в Україні Кубок зможуть побачити мешканці приймаючих міст,
а також Одеси, Дніпропетровська та Івано-Франківська.
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 Повітряна копія трофею сягне у висоту 35 метрів. Під час промозаходів
усі охочі зможуть сфотографуватися з трофеєм (М. Платіні особисто
запустив Кубок в повітря // Інформаційний центр «Україна-2012»
(http://ukraine2012.gov.ua/news/182/51943). – 2012. – 02.03).

* * *
Завершився черговий квитковий етап від УЄФА – розпродаж тікетів,

закріплених за національними федераціями, що прийматимуть участь в
континентальній першості.  Загалом же, за менш ніж 100 днів до турніру у
«касі» УЄФА залишилось 5-10 % невикуплених квитків. Про це заявив
директор турніру М. Лубківський. «Ми очікуємо на великий ажіотаж.
Підтвердження цьому – динаміка продажу квитків. Наші стадіони вже
сьогодні заповнені на 90-95 %. Це значить, що у нас буде дуже багато
гостей. Причому до нас приїдуть люди не тільки з квитками, але й без
квитків. Жеребкування розпорядилось так, що команди, які традиційно
приїжджають у супроводі багаточисельної армії вболівальників –
Німеччина, Нідерланди, Швеція, Англія – будуть грати в Україні. Тому
недостачі спілкування у нас не буде. Приїдуть гості з різних кутків світу,
заявки на квитки надійшли з 206 країн і територій», – зауважив керівник
місцевого оргкомітету.

Нагадаємо, що є ще кілька способів отримати заповітні тікети.
Зокрема, через платформу перепродажу, яка буде діяти до 10 квітня цього
року. По-друге, через численні конкурси і лотереї партнерів УЄФА. Є ще
квитки бізнес-категорії з програми гостинності.

Окрім цього, у березні на офіційному сайті УЄФА може бути
оголошений продаж квитків, які залишились невикупленими за квотами
федерацій. Про таку можливість повідомили в УЄФА. Вже сьогодні
очевидно, що для багатьох збірних потрібно буде проводити лотерею,
оскільки заявок більше,  ніж квитків за квотами.  У їх числі –  Україна,  чиї
вболівальники продемонстрували відданість турніру і своїй збірній. «Крім
того, існує правило: якщо одна сторона не вибирає повністю свою квоту,
інша сторона отримує право добрати її. Умовно кажучи, якщо шведи не
розкуплять всі свої квитки, їх можуть купити українці. Але шведи вже
розкупили», – пояснив М. Лубківський (На «українські» матчі Євро-2012
реалізували 95 % квитків // Євро-2012
(http://2012ua.net/news/na_ukrajinski_matchi_evro_realizuvali_95_kvitkiv/201
2-03-05-9344)).

* * *
 Україна – на завершальних стадіях підготовки безпеки Євро-2012.

Наразі українські правоохоронці та УЄФА вважають усі матчі групової
стадії поєдинками низького ступеня ризику. Однак це не заважає Службі
безпеки України відпрацьовувати найгірші можливі сценарії.
Антитерористичний спецпідрозділ «Альфа» за минулий рік провів понад
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30 навчань на офіційних об’єктах Євро-2012. Одним з наймасштабніших був
– «Донбас-Антитерор».

 «Завдяки турніру піднімається загальний рівень, якщо хочете, і
культури, і готовності наших співробітників Міністерства внутрішніх справ
забезпечити європейський рівень правопорядку в умовах України», – вважає
перший заступник голови Нацагентства Євро-2012 (Укрєвроінфрапроект)
О. Бірсан.

 В Україні на законодавчому рівні затвердили інституцію стюардінгу,
що дозволить вивести за межі стадіонів працівників міліції. Відтепер
українські уболівальники мають звикати до нових принципів роботи
правоохоронців під час футбольних матчів – координація та запобігання
інцидентів, а не покарання за фактом скоєння правопорушення. Також
українська влада пообіцяли підготувати до Євро-2012 понад 30 тис.
англомовних правоохоронців, які б змогли безпосередньо спілкуватися з
іноземними уболівальниками.

 «Не залишилося осторонь підготовки до Євро-2012 і українське бюро
Інтерполу, головна функція якого координація та обмін інформацією з
міжнародним партнерами. Так, на основі інформаційної бази МВС України
створили список осіб, яким під час турніру обмежать доступ на об’єкти
Євро-2012. Наразі в українському «чорному списку» понад тисячу двісті
людей. До них можна додати ще й англійських уболівальників, яких
британські правоохоронці не випустять за межі країни на час турніру в
Україні та Польщі (Euronews розповів про безпеку Євро-2012 //
Інформаційний центр «Україна-2012»
(http://ukraine2012.gov.ua/news/239/51970). – 2012. – 05.03).

* * *
Госагентство туризма и курортов ожидает, что во время Евро-2012

Украину посетят 0,8-1,4 млн туристов. Об этом на пресс-конференции
сообщила председатель Гостуризма Е. Шаповалова.

«По информации, которую давал М. Лубкивский, эта информация о
продаже билетов, ожидается приезд от 800 тыс. до 1,4 млн туристов в нашу
страну», – отметила она.

При этом Е. Шаповалова подчеркнула, что необходимо сделать все,
чтобы туристы, которые приедут в Украину на ЧЕ-2012 по футболу, в
дальнейшем вновь посещали страну.

Напомним, что чемпионат Европы по футболу пройдет с 8 июня по
1 июля 2012 года в 8 городах Украины и Польши (Власти ожидают 0,8-
1,4 млн туристов во время Евро-2012 // Левый берег
(http://society.lb.ua/life/2012/03/01/139329_vlasti_ozhidayut_0814_mln_turistov
.html)).
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* * *
Інвестиції держави в підготовку України до проведення чемпіонату

Євро-2012 склали близько 20 млрд грн. Про це заявив заступник глави
Нацагентства з підготовки Євро-2012 В. Жалдак.

«Інвестиції в підготовку до Євро-2012 ми трохи розділяємо, бо є
спортивна інфраструктура, яка безпосередньо стосується Євро-2012, і те, що
відноситься до нього побічно. В цілому, загальна сума інвестицій у
підготовку стадіонів та аеропортів становить близько 20 млрд грн», – сказав
він.

В. Жалдак назвав у цьому контексті два стадіони в Києві та Львові
плюс частково стадіон у Харкові, а також злітно-посадочні смуги в усіх
чотирьох містах, що приймають чемпіонат. Винятком став Київ, «оскільки в
столиці була інвестиція з боку держави в перони, а не в саму злітно-
посадкову смугу», і два термінали – в Донецьку і у Львові.

«Термінал в «Борисполі» будувався і будується за рахунок власних
коштів аеропорту, а в Харкові – за рахунок інвестора», – зазначив він.

«Якщо говорити про інвестиції бізнесу, то можна оцінювати тільки те,
що безпосередньо стосується Євро-2012. Це стадіон у Донецьку, вартість
якого 310 млн євро – це близько 3 млрд грн, і термінал у Харкові, який
коштував близько 200 млн євро», – сказав чиновник.

За його словами, державі складно підрахувати, скільки інвестував в
рамках підготовки до турніру український готельний бізнес. «Зрозуміло, що
готельний бізнес не завжди хотів ділитися інформацією про кошти, які
витрачені на будівництва того чи іншого готелю. Але, за нашими оцінками,
це близько 20 млрд грн», – розповів В. Жалдак.

Чиновник також вказав на те, що підготовка до Євро-2012 в Україні
дала роботу 500 тис. людей – це загальна кількість працівників, залучених у
всі проекти підготовки до турніру з урахуванням суміжних галузей.

Середня місячна зарплата на основних об’єктах майбутнього турніру
склала 3280 грн, а фонд щомісячної заробітної плати склав понад 130 млн
грн (Україна інвестувала у підготовку до Євро-2012 20 млрд грн //
Відомості (http://vidomosti-ua.com/economics/41500). – 2012. – 29.02).

* * *
Большинство французских болельщиков, обладателей билетов на матч

Евро-2012 Франция-Англия 11 июня, предполагают отправиться в Донецк из
Парижа и вернуться обратно в тот же день. За это они заплатили по 800 евро
за тур, – пишет французская спортивная газета «Экип».

В статье отмечается, что у 16 федераций стран, прошедших
квалификацию, есть время до 2 марта, чтобы распространить 448 000
предоставленных им билетов. В распоряжении Федерации футбола Франции
6 тыс. билетов на каждый из трех групповых матчей. Пока она
распространила треть, разделившуюся следующим образом: 1 900 на матч
против Англии, 1 800 – на матч против Украины и 1 800 – на матч против
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Швеции (который пройдет в Киеве). Федерация признает, что «это – очень
положительный результат, учитывая сложившийся контекст»
(Большинство французских болельщиков намерены прилететь в Донецк
по маршруту «туда-обратно» // Остров (http://www.ostro.org/news/article-
356156). – 2012. – 01.03).

* * *
Национальный банк Украины вводит в обращение с 1 марта 2012 года

оборотную памятную монету обычного качества «Финальный турнир
чемпионата Европы по футболу 2012 года» номиналом 1 грн. Тираж монеты
– 5 млн. Об этом сообщает пресс-служба Нацбанка.

Оборотная памятная монета «Финальный турнир чемпионата Европы
по футболу 2012 года» является действительным платежным средством
Украины и обязательна к приему без каких-либо ограничений по ее
номинальной стоимости ко всем видам платежей, а также для зачисления на
счета, вклады, аккредитивы и для переводов.

Монета функционирует в обращении вместе с банкнотами и
оборотными монетами номиналом 1 грн предыдущих лет изготовления.
Монета изготовлена из алюминиевой бронзы, масса – 6,8 г, диаметр – 26 мм,
толщина – 1,85 мм.

Напомним, что в конце прошлого года Нацбанк выпустил серию
памятных монет, посвященных финальному турниру чемпионата Европы по
футболу (НБУ к Евро-2012 вводит в обращение монету номиналом 1
гривна // Минфин.com.ua (http://minfin.com.ua/2012/02/29/551527)).

* * *
 С целью улучшения имиджа Украины в свете последних событий, в

одной из социальных сетей была создана специальная группа «Добро
пожаловать».

 Участники группы предлагают фанатам не только сэкономить на
заоблачных ценах, установленных отечественными отелями, но и ближе
ознакомиться с бытом и культурными особенностями украинцев. Украинцы
активно приглашают иностранцев жить у себя дома бесплатно.

 По идее инициаторов, в городах, принимающих Евро-2012, таких
гостеприимных хозяев собралось до 100 человек. Но все же, Директор по
вопросам Евро-2012 с опаской относиться к чрезмерной гостеприимности,
подчеркивая, что в отелях может быть безопасней (Украинцы готовы
безвозмездно принять у себя дома болельщиков к Евро-2012 // УРА-
Информ (http://ura-inform.com/sport/2012/03/03/ukraintsy-gotovy-
bezvozmezdno-prinjat-u-sebja-doma-bolelschikov-k-evro-2012)).

* * *
Министерство обороны не объявляет никакого приказа на военную

службу этой весной. Об этом сказал министр обороны Д. Саламатин,
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комментируя особенности весеннего призыва этого года, связанные с
проведением в Украине финальной части Евро-2012.

«Завершение обучения в учебных заведениях на месяц раньше, в мае
2012 года, не повлечет призыв выпускников на военную службу и не
ограничит их право на получение высшего образования», – заверил
Д. Саламатин.

Глава Минобороны отметил, что родители и выпускники могут
спокойно готовиться к вступительной кампании в вузы.

Напомним, что в связи с проведением Евро-2012 было принято решение
о завершении обучения в общеобразовательных, профессионально-
технических и высших учебных заведений I-II степени аккредитации в мае.

Таким образом Минобороны приняло решение изменить условия
весеннего призыва (Из-за Евро-2012 весенний призыв в армию отменили и
в Закарпатье // Интернет-издание UA- Reporter.com (http://ua-
reporter.com/novosti/114017). – 2012. – 02.03).

* * *
На время чемпионата Европы по футболу УЕФА даст работу

230 студентам из вузов принимающих городов в Украине и Польше в
рамках программы поддержки молодых талантов турнира

Студенты будут работать на телевидении и в отделах
видеопроизводства, логистического обеспечения трансляции турнира и
трансляционных услуг. Программа была создана для факультетов масс-
медиа, журналистики, специальностей, связанных со спортом, чтобы
студенты получили ценный опыт и знания, которые положительно повлияют
на их успехи в учебе.

От каждого принимающего города в программе принимают участие
студенты одного университета, который прошел отбор в апреле 2011 года. В
Харькове таким вузом стал Харьковский национальный экономический
университет. Вторым этапом программы, который завершился в октябре
прошлого года, было собеседование со студентами. В феврале 2012-го
начались подготовительные семинары. УЕФА провел собеседования с
600 студентами из двух стран. На открытые вакансии набрали 173 студента,
еще 57 прошли отбор для резерва.

После завершения программы два студента (по одному из Украины и
Польши), которых признают успешными участниками программы,
выиграют приз – недельную поездку в Ньон (Швейцария), в штаб-квартиру
УЕФА (Талантливых студентов из городов, принимающих Евро-2012,
трудоустроит УЕФА // Медиа группа «Объектив»
(http://www.objectiv.tv/010312/67252.html)).

* * *
Україна може ввести безвізовий режим в’їзду в країну для громадян

Хорватії вже під час проведення Євро-2012. Про це повідомила голова
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Державного агентства України з туризму та курортів О. Шаповалова на
прес-конференції.

 Як зазначила чиновниця, директор турніру «Євро-2012 Україна»
М. Лубківський позитивно поставився до прохання Надзвичайного і
Повноважного Посла Хорватії в Україні Ж. Кірінчича про скасування віз для
громадян Хорватії і повідомив, що найближчим часом українська та
хорватська сторони проведуть відповідні переговори, щоб передбачити
пільгові умови для перетину кордону громадянами Хорватії.

 За словами голови Державного агентства України з туризму та
курортів, Республіка Хорватія, на відміну від інших європейських держав,
має візовий режим з Україною, оскільки поки що не входить в ЄС. Але,
враховуючи той факт, що останнім часом вона створює безвізовий режим
в’їзду українських громадян на свою територію під час туристичного сезону,
Україна також може зробити зустрічний крок і скасувати візи для хорватів.

 «Такий крок дозволить не тільки вільно приїжджати хорватським
вболівальникам на матчі футбольного чемпіонату, а й в цілому посприяє
поліпшенню іміджу України в туристичному плані», – зазначила
О. Шаповалова (Україна може скасувати візовий режим для Хорватії
вже на Євро-2012 // Інформаційне агентство «Регіональні Новини»
(http://regionews.com.ua/node/34440). – 2012. – 02.03).

* * *
Компанія Carlsberg, як офіційний спонсор Євро-2012, спеціально для

продажу на стадіонах почне випуск безалкогольного пива. Про це заявив під
час проведення першого засідання прес-клубу компанії Carlsberg Ukraine
віце-президент з маркетингу компанії Я. Коваль.

«Дані нашої аналітики щодо ефекту проведення футбольних
єврочемпіонатів, починаючи з 1988 року, свідчать, якщо взяти зростання
обсягів споживання пива за три роки до чемпіонату, то чемпіонат додає десь
4 % додатково за підсумками показників року.

Очікувані обсяги продажу безалкогольного Carlsberg в Україні під час
єврочемпіонату приблизно становитимуть 15 тис. декалітрів (дал). У
2008 році під час чемпіонату в Австрії і Швейцарії було продано більш як
23 тис. дал такого напою», – зазначив Я. Коваль (Carlsberg до Євро-2012
випустить безалкогольне пиво // Чемпіон
(http://www.champion.com.ua/euro2012/2012/03/1/482547)).

* * *
На тренувальній базі національної збірної Франції з футболу відбулася

презентація Приймаючого міста Києва. В рамках офіційної зустрічі
української делегації з функціонерами Федерації футболу Франції, а також
головним тренером збірної Франції Л. Бланом, місто Київ представив
заступник голови КМДА А. Голубченко. У зустрічі також взяв участь
Надзвичайний та Повноважний Посол України у Франції О. Купчишин.
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Численні французькі та іноземні журналісти мали змогу ознайомитися з
інформаційними матеріалами про готовність Києва до зустрічі французьких
гостей під час Євро-2012, переглянути промоційний фільм про Київ та
отримати відповіді на усі поставлені питання. «Ми приїхали показати та
розказати французьким вболівальникам, що Київ готовий прийняти гостей
під час Євро-2012. Зараз ми завершуємо підготовку міської інфраструктури
розміщення, безпеки, транспортного сполучення, і вже за три місяці
гостинно зустрінемо французьких фанів у столиці», – зазначив
А. Голубченко (Українську столицю презентували у Франції // Хрещатик
(http://www.kreschatic.kiev.ua/ua/4051/art/1330628542.html). – 2012. – 02.03).

* * *
Польша согласилась упразднить для украинцев плату за национальные

долгосрочные визы (тип D). Об этом написал министр иностранных дел
Украины К. Грищенко на своей странице в Twitter.

«Хорошая новость. Польша принципиально согласилась с нашей
инициативой упразднить оплату в 20 евро за их национальные долгосрочные
визы (тип D). Сейчас запустим соответствующую процедуру для
заключения двустороннего соглашения по этому вопросу», – отметил
министр.

Как сообщил К. Грищенко, в прошлом году таких виз было выдано
более 200 тыс. на сумму свыше 4 млн евро.

Также он отметил, что в диппредставительстве Польши уже можно
получить шенгенскую визу по билетам на Евро-2012. Для этого достаточно
предъявить билеты на матч, а также страховку (Польша бесплатно будет
выдавать долгосрочные визы украинцам // ЧЕ-12 //
(http://komitet12.org.ua/vse-o-evro-2012/polsha-besplatno-budet-vidavat-
dolgosrochnie-vizi-ukraintsam). – 2012. – 04.03).

* * *
Майже половина поляків-вболівальників вважає, що Євро-2012 пройде

на найвищому рівні. А 96 % прихильників футболу обіцяють, що будуть
дивитися матчі. Про це свідчать результати опитування, проведеного
компанією «ARC Rynek i Opinia». Водночас поляки невисоко оцінили стан
нинішньої підготовки  – позитивно оцінили її лише 18 % респондентів.

 «Наше дослідження показало великий розрив між оцінкою нинішнього
етапу підготовки, і оцінкою проведення чемпіонату взагалі. Це означає, що
респонденти впевнені, що після завершення всіх проектів в найближчі
місяці у кінцевому підсумку захід буде добре організований», – пояснив
А. Чарнецький, експерт соціологічної компанії.

Найпозитивніше відреагували респонденти з приймаючих міст. 17 %
опитаних до вподоби не тільки те, що вони живуть в безпосередній
близькості від місця проведення євроматчів, але й можливістю переглянути
матчі на великих екранах, а 45 % зацікавлені тим, що можна буде відвідати
офіційні інтернаціональні фан-зони і відчути смак великого свята.
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 «Ви можете побачити цікаві зміни в ставленні до великих футбольних
свят. Полякам явно сподобалися фан-зони, вони розглядають ці зони як
місце розваг і забав. Велику підтримку знайшли також плани спонсорів
створити для фанів чимало розваг та конкурсів в час Євро-2012», –
переконаний Г.  Кіта, генеральний директор Управління спорту Польщі.

 Згідно результатів опитування, 96 % прихильників футболу зізнались,
що дивитимуться матчі Євро-2012. 89 % найвірогідніше дивитимуться ігри
вдома. Оскільки у цій графі можна було вибрати кілька варіантів, 40 %
кажуть, що дивитимуться матчі в барі (40 %), або в гостях у друзів (38 %).
Поляки віддають перевагу перегляду з друзями чи сім’єю. Проте виявилось,
що 20 % опитаних все ж таки хочуть дивитись матчі на одинці. Це більшою
мірою, чоловіки, ніж жінки.

 Дослідження було проведено на онлайн-панелі, з репрезентативною
вибіркою людей, що цікавляться спортом, у тому числі футболом. А це
більше половини опитаних (57 %) (Поляки теж вірять в успіх Євро-2012 //
Інформаційний центр «Україна-2012»
(http://ukraine2012.gov.ua/news/181/51957). – 2012. – 04.03).

* * *
В английском городке Суррей состоялось ежегодное заседание

Международного совета футбольных ассоциаций (IFAB), что является
законодателем футбольных правил.

На встрече был рассмотрен ход эксперимента с использованием двух
дополнительных помощников главного судьи на матчах Лиги чемпионов и
Лиги Европы УЕФА. Ранее было принято решение, что те арбитры, которые
расположены у ворот за лицевой линией и следят за событиями в штрафных
площадках, будут также работать на финальной стадии Евро-2012 в Польше
и Украине.

«Финальный отчет будет обнародован на специальном собрании IFAB 2
июля, сразу после завершения Евро-2012. Тогда же будет принято решение
относительно будущего эксперимента», – говорится в официальном
заявлении по результатам встречи. IFAB также получил общую оценку
восьми доступных технологий взятия ворот (GLT), приняв дальнейшее
тестирование двух из них.

На заседании также обсудили вопрос о допустимости ношения
женщинами-игроками платков во время футбольного матча. «IFAB в
принципе согласился с предложением, учитывая вопросы здоровья и
безопасности, – говорится в заявлении. – Однако окончательное решение
будет принято на специальном заседании IFAB 2 июля».

Что касается предложенных поправок к Правилам игры, то IFAB был
официально утвержден поправки к закону 1, которые четко определяют
расположение вертикальной рекламы. Также были одобрены поправки к
закону 8, которые регламентируют действия арбитра в ситуации, когда
спорный мяч выбит в ворота одной из команд.
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ФИФА согласилась отменить предложенную поправку к закону 3,
которая касалась возможности введение четвертого замены в
дополнительное время, а поправка к закону 12, предусматривала так
называемое «тройное наказание», было решено рассмотреть позже.

«Решение относительно правил игры, принятые сегодня IFAB, вступят
в силу с 1 июня 2012 года, несмотря на проведение Евро-2012», – говорится
в заявлении (На Евро-2012 не разрешили проводить четвёртого замену //
ЧЕ-12 (http://komitet12.org.ua/vse-o-evro-2012/na-evro-2012-ne-razreshili-
provodit-chetv-rtogo-zamenu). – 2012. – 04.03).

КИЇВ

Реалізація і перспективи

Київ готовий прийняти Чемпіонат Європи з футболу на найвищому
рівні. Про це сказав голова КМДА О. Попов.

«До початку Євро-2012 залишилося рівно 100 днів. І організаційно ми
готові прийняти чемпіонат на найвищому рівні. Є певний перелік робіт,
пов’язаний із благоустроєм, асфальтуванням доріг, завершенням ремонтів,
які ми встигаємо виконати згідно графіку, до початку футбольного дійства.
Однак, у нас є ще одна дуже важлива місія – ми маємо сформувати
позитивну думку про Київ та киян у наших майбутніх гостей. Сьогодні ми
проводимо консультації з послами, зустрічаємося з представниками
фанклубів європейських країн, і вони активно підтримують нашу
інформаційну політику», – розповів О. Попов.

Голова КМДА, запевнив, що особисто контролює виконання планів
щодо підготовки Києва до Чемпіонату Європи. А також подякував за
сприяння у проведенні цієї роботи особисто Президенту України
В. Януковичу, та прем’єр-міністру М. Азарову.

«Сьогодні керівництво УЄФА підтверджує, що Україна до Євро-2012
готова. Ми плідно попрацювали заручившись підтримкою Президента
України, уряду, Національного агентства з питань підготовки та проведення
Євро-2012. І це була передусім командна програма, я навіть сказав би
«командна гра» не на футбольному полі, звісно, але ж за його лаштунками»,
– підкреслив О. Попов (О. Попов: «Київ готовий прийняти Євро-2012 на
найвищому рівні» // Київська Мiська Державна Адміністрація
(http://www.kmv.gov.ua/news.asp?IdType=1&Id=238520). – 2012. – 29.02).

* * *
Ще у 2007 році КП «Київпастранс» була укладена кредитна угода з

ЄБРР на придбання 185 сучасних автобусів і 202 тролейбусів. Днями першу
партію автобусів продемонстрували громадськості в автобусному парку
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№ 6. Днями 26 тролейбусів, виготовлених у співпраці з концерном
«Богдан», презентували голові КМДА О. Попову у тролейбусному депо № 1.

Завдяки реалізації проекту з оновлення громадського транспорту
столиці у цьому році на вулиці Києва буде виведено понад 250 тролейбусів,
а в цілому у транспортному парку буде замінено близько 400 одиниць
техніки.

«Наразі ми презентуємо 26 тролейбусів, які ми отримуємо у співпраці з
концерном «Богдан». Приємно, що це український товаровиробник, який
виробляє продукцію високої якості. На лінії машини вийдуть вже 5 березня
разом з автобусами. У кінці березня місто отримає ще одну партію
транспорту, і до початку Євро-2012 ми плануємо отримати та випустити на
лінії близько 400 одиниць автобусів та тролейбусів»,  – зауважив О. Попов.

О. Попов поспілкувався з водіями нових тролейбусів, які вже здійснили
перші випробування новопридбаної техніки. Вони зазначають, що машини
дуже комфортні та зручні в експлуатації. Тож О. Попов висловив
сподівання, що новий транспорт сподобається і пересічним киянам.

Нові тролейбуси двох типів підвищеної місткості розраховані на 105 та
184 пасажири відповідно, тож зможуть перевозити більшу кількість киян.
Салони машин обладнані сучасною системою вентиляції, тож у них не буде
холодно взимку та спекотно літом. В нових тролейбусах є пандуси для
заїзду інвалідних візків, та вони обладнані системою нахилу кузова, що
робить їх доступними для людей з обмеженими фізичними можливостями.

За словами М. Ламбуцького, директора КП «Київпастранс», з
надходженням нових тролейбусів «старожилів» поступово зніматимуть з
маршрутів. Як зауважив пан Ламбуцький, за цей рік планується вилучити
близько 100 машин, адже вони перевозять пасажирів більше 20 років. Нові
тролейбуси та автобуси випускатимуть на лінії з урахуванням побажань
киян, аналіз яких був проведений міським саll-центром. Також
відкриватимуть нові маршрути. Таким чином, за словами О. Попова,
інтервали руху громадського транспорту значно зменшаться. А взагалі у
планах міста зробити так, щоб автобуси, тролейбуси та трамваї курсували
через кожні 6 хвилин.

В той же час міська влада і надалі не планує підвищувати тарифи на
проїзд у громадському транспорті.

«Нам вдалося утримати ціни на проїзд у минулому році та забезпечити
стабільність роботи транспортних підприємств. Тож і в цьому році ми
намагатимемося не допустити зростання ціни на проїзд у тролейбусах та
автобусах», – запевнив голова Київської міськдержадміністрації О. Попов.
Він зауважив, що заміна старих тролейбусів на «енергозберігаючі»
дозволить ще довгий час утримувати на існуючому рівні тарифи на проїзд у
міському транспорті.

До того ж, розширення парку рухомого складу столичного транспорту
дозволить місту не лише покращити якість пасажирських перевезень, а й
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забезпечити у повній мірі реалізацію права пільгових категорій на
безкоштовний проїзд.

Нагадаємо, що комунальне підприємство «Київпастранс» є єдиним
перевізником, який на 100 % забезпечує перевезення пільгових категорій
пасажирів, яких в Києві проживає понад 800 тис. (Гуніна О. Нові
тролейбуси готові вийти на лінії: Влада гарантує, що вартість проїзду
зростати не буде, а незабаром міський транспорт курсуватиме через
кожні 6 хвилин // Хрещатик
(http://www.kreschatic.kiev.ua/ua/4051/art/1330627474.html). – 2012. – 02.03).

* * *
На балансі КО «Київзеленбуд» знаходиться 114 парків, 740 скверів,

78 бульварів, й усі вони потребують постійного комплексного догляду та
оновлення. У минулому році силами об’єднання було виконано значний
обсяг робіт з їх озеленення, ремонту та реконструкції й благоустрою. У
цьому році місто заквітне ще більше, адже до Євро-2012 заплановано
створити клумби та виконати квіткове оформлення головних в’їздів до
міста, використовуючи символіку чемпіонату. Про це йшлося на засіданні
постійної комісії Київради з питань екологічної політики.

У 2011 році силами структурних підрозділів КО «Київзелендуб»
виконано комплекс робіт з покращення стану зелених насаджень. «На
території міста було висаджено 14 тис. декоративних дерев, 36 тис. кущів,
понад 8 млн квітів, відновлено 192 га газонів. Створено нові сквери,
виконано роботи з капітального ремонту зелених насаджень на території
понад 150-ти об’єктів зеленого господарства, – розповів генеральний
директор КО «Київзеленбуд» М. Назаренко. – На території парку Кіото було
проведено благоустрій та озеленення, де висаджено алею з 360 сакур, у
цьому році плануємо завершити його реконструкцію. Також було
відремонтовано 17 фонтанів та проведено три тематичні виставки квітів».

З початком весни у місті розпочнуться планові роботи з обрізки крон
дерев та кущів. Також «зеленбудівці» поділилися з членами комісії планами
на поточний рік. «Ми запланували здійснити реконструкцію 10 парків,
виконати комплексний капітальний ремонт шести скверів та двох бульварів,
провести роботи з озеленення 26 об’єктів зеленого господарства», –
зазначив М. Назаренко. До того ж, у столиці взялися за ремонт поливо-
зрошувальних систем, й усі об’єкти, які реконструюються, матимуть таку
мережу.

До Євро-2012 передбачається виконати роботи з квіткового
оформлення та озеленення головних семи в’їздів до міста. Крім того, у
столиці побільшає квітників, оформлення яких передбачається виконати з
символікою Євро-2012. А ще на території Печерського ландшафтного парку
пройде найтриваліша у столиці виставка квітів – вона функціонуватиме з
травня й до кінця осені.
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В. Гайдук, член постійної комісії Київради з питань екологічної
політики, поцікавився, як «зеленбудівці» захищають дерева від соляної
суміші, якою посипали вулиці взимку. Н. Назаренко пояснив, що з минулого
року у столиці почали закривати лунки біля дерев плівкою, але таку систему
захисту використовують тільки для нововисаджених дерев. «У лунках тих
дерев, які ми не змогли закрити, будемо з настанням тепла робити промивку
ґрунту», – пояснив гендиректор «Київзеленбуду». Тож депутати прийняли
інформацію до відома й закликали комунальне об’єднання активніше
співпрацювати з комісією (Добруч О. До Євро-2012 Київ перетворять у
місто квітів: «Зеленбудівці» обіцяють провести реконструкцію в 10
парках столиці // Хрещатик
(http://www.kreschatic.kiev.ua/ua/4051/art/1330629860.html). – 2012. – 02.03).

* * *
 В центре столицы должны быть установлены двуязычные стенды в

количестве 205 штук. Это будет сделано в рамках подготовки города к
чемпионату Евро-2012 – сообщили из инфоцентра «Украина-2012».

 Стенды, а также указатели на двух языках призваны помочь туристам
более свободно ориентироваться в столице. Стенды будут установлены в
центре Киева во время чемпионата. Так, появится 115 информационно-
туристических стендов , а также 90 указателей на 2 языках – английском и
украинском.

 На данный момент в Киеве продолжают трудиться также над
созданием информационно-туристических центров. Работники учреждений
будут предоставлять туристам консультации на 2 языках.

 Напомним, что во время Евро-2012 в Украине ожидают приезда
туристов в количестве от 800 тыс. и до 1,4 млн. Из одной только Швеции в
Киев намерены прибыть около 37 тыс. болельщиков – на групповые матчи
(В Киеве появится 205 двуязычных стендов к Евро-2012 // УРА-Информ
(http://ura-inform.com/capital/2012/03/03/v-kieve-pojavitsja-205-
dvujazychnykh-stendov-k-evro-2012)).

* * *
У центрі столиці до Євро-2012 розгорнуть мережу з 76 туристично-

інформаційних центрів та пунктів, де вболівальники зможуть отримати
консультацію англійською мовою. Про це повідомили в Головному
управлінні Євро-2012 Київської міськдержадміністрації.

 «До системи увійдуть 23 туристично-інформаційних центри, які будуть
розміщені у центральній частині міста. Також на 41 зупинці наземного
громадського транспорту у центральній частині Києва та на 12 станціях
Київського метрополітену будуть встановлені туристично-інформаційні
пункти», – йдеться у повідомленні управління.
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 Як підкреслюють в КГГА, у таких центрах туристи зможуть отримати
інформацію про місто, туристичні маршрути, об’єкти турніру, концертні
програми, чи просто уточнити напрям руху.

 Нагадаємо, що у центрі Києва на час проведення Євро-2012 планують
встановити 115 двомовних туристично-інформаційних стендів та
90 вказівників, що також полегшить орієнтування містом (У Києві
відкриють 76 консультаційних пунктів для гостей Євро-2012 //
Інформаційний центр «Україна-2012»
(http://ukraine2012.gov.ua/news/194/51977). – 2012. – 05.03).

* * *
 Столичная власть хочет реформировать работу киевского такси к Евро-

2012. Из 50 тыс. таксистов планируют оставить всего 15 тыс. От них
потребуют, чтобы работали по лицензии и прошли специальную
аттестацию.

Пока неизвестно, какой орган будет осуществлять ее. На каждом
автомобиле будут установлены таксометр и терминал для расчета
платежной картой.

«Аттестация водителей такси хорошо повлияет на уровень сервиса, –
отмечает Н. Паламарчук, директор служб такси «13» и «Армада». – Потому
что сейчас многие водители не знают города, плохо воспитаны. Служба
такси не может контролировать каждого своего водителя».

Стоимость и установка таксометра обойдется в 2 тыс. грн (Киевским
таксистам устроят аттестацию // Главред // Столица
(http://stolitsa.glavred.info/archive/2012/03/06/004937-10.html)).

Проблеми

Люди с ограниченными возможностями не смогут удобно смотреть
футбол на НСК «Олимпийский» во время Евро-2012. Об этом в ходе пресс-
конференции сообщил глава национальной ассамблеи инвалидов Украины
глава комитета Верховной Рады Украины В. Сушкевич. По его словам,
самая худшая ситуация на стадионах принимающих городов на данный
момент у НСК «Олимпийский». В. Сушкевич сообщил, что практическим
путем было установлено, что инвалиды на трибунах киевского стадиона не
смогут полноценно следить за событиями на футбольном поле.

Представитель Верховной Рады сообщил о том, что при «необходимой
политической воле и финансировании», данная проблема может быть
решена (Инвалиды не смогут смотреть футбол на НСК «Олимпийский»
– В. Сушкевич // Независимое Бюро Новостей
(http://nbnews.com.ua/news/31656). – 2012. – 01.03).
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* * *
Украинский метрополитен остается единственным местом, где

инвалиды не могут свободно перемещаться и данная проблема не будет
решена до Евро-2012. Об этом в ходе пресс-конференции сообщил глава
национальной ассамблеи инвалидов Украины глава комитета Верховной
Рады Украины В. Сушкевич.

«Я не вижу возможности решить вопрос с метрополитеном к Евро-
2012. Но его нужно решить, потому что в нормальных странах метро
доступно для всех людей», – сказал он.

В свою очередь директор турнира УЕФА Евро-2012 в Украине
М. Лубкивский сообщил, что 90 % инвалидов, которые выразили желание
посетить Евро-2012 – из Украины и Польши.

«Это примерно 90 % от всех заявок. При этом заявки от болельщиков-
инвалидов пришли из 23 стран мира», – отметил он (К Евро-2012 метро не
успеют обустроить для инвалидов – В. Сушкевич // Независимое Бюро
Новостей (http://nbnews.com.ua/news/31650). – 2012. – 01.03).

РЕГІОНИ УКРАЇНИ

Реалізація і перспективи

До початку «Євро-2012» залишилося 100 днів. Екзаменувати готовність
Львова до проведення єврочемпіонату приїхав віце-прем’єр-міністр
Б. Колесніков. Натомість… презентував нові електровози.

На місце презентації можновладці прибули в електровозі. Віце-
прем’єра незмінно супроводжували львівські чиновники.

Перший заступник голови Укрзалізниці М. Сергієнко розповів, що
продемонстровані електровози закупили в Росії, а від дніпропетровських
відмовились через погану якість. За допомогою електровозів залізничники
планують, за рахунок зменшення використаної електроенергії, в рік
заощадити до 90 млн грн.

«Перед вами модель електровоза нового покоління, котрий вдвічі
економить електроенергію. Через місяць ми приступимо до польових
використань в Карпатах цих моделей електровоза. Замість чотирьох
електровозів через Карпатський хребет буде ходити два, якщо
випробовування завершаться вдало», – зауважив Б. Колесніков
(Б. Колесніков, екзаменуючи Львів з Євро-2012, презентував електровози
// Західна інформаційна корпорація
(http://zik.ua/ua/news/2012/02/29/336726)).
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* * *
На сьогодні готельний ринок Львова становить близько 2800 номерів, а

це більше ніж 6000 місць. Як зазначив директор департаменту «Євро-2012»
О. Засадний, на основі підписаних угод із туристичними компаніями
забронювати місця можна через відповідні сайти.

«На сьогоднішній день є ціни, які є логічними. Ці готелі підписали
угоди з туристичними компаніями, що пропонували для них встановлювати
ціни близько 100-150 євро в 3-зіркових готелях. Місця нормально
продаються через сайт. Інші готелі, які не підписали угоду з туристичними
агенціями, мають можливість продавати номери іншими каналами, зокрема
через сайтове бронювання, яке є загальнодоступним. Люди просто ставлять
іноді захмарні ціни, не розуміючи, що вони там не продадуться. Таким
чином вони роблять погану рекламу собі та погану рекламу місту. Тому ми
закликаємо готелі розуміти це.

Багато прикладів є, коли дорогі готелі залишилися порожніми.
Звичайно, люди, які їдуть на чемпіонат, – це люди з доходом вище
середнього. Всі вони добре розуміють, що сервіс має відповідати ціні.
Готелі, які є в межах 150 євро, мають шанс продати номери. Готелі, номер у
яких коштує 400-500 євро, мають маленькі шанси на це. Ми зробили аналіз
по цінах у готелях.  Є декілька готелів, номери у яких сьогодні коштують
350 грн., а будуть по 300 євро під час чемпіонату, і це насправді їхня велика
помилка. Вони залишаться без гостей, осторонь дивитимуться на свято», –
розповів директор департаменту «Євро-2012» О. Засадний.

Станом на березень 2012 року компанія «ТУЇ» уклала угоди з
47 діючими готелями Львова, області, а також міст-сателітів (Івано-
Франківська, Луцька, Ужгорода та Тернополя) на загальну кількість номерів
– 2725 з необхідних 2545. На основі підписаних угод сформовано базу даних
готелів, яку розміщено на офіційному сайті УЄФА.

Як повідомили у департаменті «Євро-2012», для розміщення фанів та
вболівальників у Львові та області, крім усіх категорій готелів,
використовуватимуться також мотелі, пансіонати, санаторії, молодіжні
хостели, гуртожитки, приватні апартаменти, наметові містечка тощо.
Станом на березень 2012 року офіційне Агентство з розміщення
вболівальників у м. Львові законтрактувало 7700 ліжко-місць у готелях та
альтернативних закладах м. Львова та Львівської області, а з 2 грудня
2011 року працює офіційний багатомовний сайт Агентства з підготовки до
Євро-2012, де виставлено на продаж місця в цих засобах тимчасового
проживання.

«Ми дуже добре попрацювали з нашими вищими навчальними
закладами, тому маємо близько 5500 місць в гуртожитках, які продаємо за
гуртовими цінами. Це від 23 до 30 євро за місце – такими є середні
європейські ціни для хостелів. Другою альтернативою, дуже цікавою для
нас, є фан-кемпінги.  Ми обставили багато ділянок, які можуть бути фан-
кемпінгами для датських вболівальників. Датська федерація футболу
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приїжджає до нас також зі своєю розважальною програмою, привезуть свою
культуру, і ми будемо залучати їх до заходів у фан-зоні», – додав директор
департаменту «Євро-2012» О. Засадний.

У 2008 році на території міста налічувалось близько 8 закладів
розміщення, що позиціонували себе як хостели. На початок 2012 року таких
об’єктів існує вже близько 40, загальною місткістю майже 1200 місць. За
рівнем послуг вони не поступаються європейським, а найактивніші з них
співпрацюють з міжнародними туристичними сайтами бронювання, зокрема
з www.hotelsbooking.com.ua  та ін.

За інформацією Агенції з підготовки до Євро-2012, ще одна
альтернативна і пропозиція для гостей Львова – це оренда квартир. У зв’язку
із значним зростанням попиту на приватні апартаменти, їхня кількість
постійно збільшується. Сьогодні у Львові їх налічується близько
800 об’єктів, 40  % яких зосереджені в центральних районах міста. Такий
тип розміщення переважно обирають ті, хто відвідує Львів не вперше.
Сьогодні існують спеціальних сайти, де можна забронювати квартиру у
Львові, до прикладу: doba.ua, miete.com.ua, makler.com.ua, duo.com.ua та ін
(Місця в готелях Львова на Євро-2012 можна бронювати через сайти, –
О. Засадний // Zaxid.net
(http://zaxid.net/home/showSingleNews.do?mistsya_v_gotelyah_lvova_na_yevro
2012_mozhna_bronyuvati_cherez_sayti__zasadniy&objectId=1249446). – 2012.
– 05.03).

* * *
На підготовку до проведення у Львові футбольного чемпіонату Євро-

2012 витратили 6 млрд 376 млн 55 тис грн. Про це повідомляє Львівське
комунальне підприємство «Агенція з підготовки м. Львова до чемпіонату
Європи з футболу 2012».

Зокрема, бюджет будівництва львівського стадіону «Арена Львів» склав
2 млрд 287 млн грн.

«Бюджет будівництва нового аеровокзалу складає 1 млрд 400 млн грн,
реконструкція існуючого терміналу – 197 млн грн, злітно-посадкової смуги
– 2 млрд 200 млн грн», – повідомили в Агенції.

На початок 2012 року вартість реконструкції львівських доріг склала
287 млн 223 тис. грн, а тролейбусних ліній – у 4 млн 832 тис. грн.

Для підготовки Харкова до Євро-2012 потратили 6 млрд 705 млн
60 тис. грн.

Донецьку підготовку до турніру станом на 1 січня цього року
профінансовано на 8 млрд 100 млн грн.

Фінансові витрати на підготовку Києва сягнули 5 млрд 357 млн
620 тис. грн.

Крім того, за словами директора турніру УЄФА Євро 2012 в Україні
М. Лубківського, інвестиція УЄФА в організацію чемпіонату в Україні і
Польщі складає 500 млн євро (На підготовку Львова до Євро-2012
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витратили понад 6 млрд грн // ВГОЛОС
(http://vgolos.com.ua/economic/news/7961.html). – 2012. – 05.03).

* * *
До Чемпіонату Європи з футболу випустять поштові марки. Про це

повідомили у прес-службі Львівської міської ради, посилаючись на
директора департаменту Євро-2012 ЛМР О. Засадного.

 «Зараз ми готуємо для них фотографії Львова. На них буде зображено
аеропорт, стадіон та архітектура Львова. Це буде дуже хорошим сувеніром
для всіх нас. Адже все, що пов’язане зі Львовом, насправді є дуже цікавим»
– цитує прес-служба слова О. Засадного.

У Львові відбудеться три групові матчі фінального турніру: 9 червня
зіграють Німеччина та Португалія, 13 червня – Данія та Португалія і
17 червня – Данія і Німеччина.

«Матчі за участю цих збірних викличуть величезну увагу
вболівальників цілого світу. Ми розуміємо що найбільше вболівальників
приїдуть на матчі за участю Німеччини, оскільки німецькі вболівальники
традиційно активно і масово підтримують свою національну команду», –
зазначає директор департаменту Євро-2012 О. Засадний.

Очікується, що на матчі до Львова приїдуть понад 20 тис. німецьких
вболівальників, майже 13 тис. данських та ще 4-5 тисяч португальських (До
Євро-2012 Львів випустить марки // Львівський портал
(http://portal.lviv.ua/news/2012/03/01/085600.html)).

* * *
На час футбольного чемпіонату у Львові діятимуть додаткові маршрути

на протокольних напрямках. Зокрема, заплановано залучити додатково ще
50 автобусів.

Як повідомляє прес-служба ЛМР, для зручного пересування
футбольних вболівальників розроблено схему організації дорожнього руху
між офіційними місцями турніру: стадіон-центр, стадіон-аеропорт,
аеропорт-центр, залізничний вокзал-стадіон. Ведуться переговори з
перевізниками про купівлю близько 50 автобусів великої місткості, а також
тролейбусів.

«Оскільки у нас 2 матчі відбуваються у вихідні дні – суботу і неділю, і
ще один у середу – робочий день, то великих проблем з переміщенням
Львовом не повинно виникати. Є пропозиція зробити у середу вихідний
день для підприємств та закладів, які не долучені до цього свята», – зазначив
директор департаменту «Євро-2012» О. Засадний.

Також буде облаштовано додаткові зупинки для громадського
транспорту – біля Львівського університету імені Івана Франка, на пл.
Петрушевича, на вул. Стрийській, Вернадського та біля аеропорту.

Заплановано закінчити реконструкцію вул. Ряшівської, побудувати
пішохідну доріжку навколо стадіону, проектовану дорогу 7 та 8, та



27

продовжити тролейбусну лінію до King Cross. В місті будуть розміщені
окремі системи знаків для пішоходів та для водіїв транспортних засобів.
Пішохідні вказівники – фіолетового кольору з білими стрілками, дорожні –
білого кольору з чорними символами або текстом (На «Євро-2012» у Львові
діятимуть 50 додаткових автобусів // Західна інформаційна корпорація
(http://zik.ua/ua/news/2012/03/02/337011)).

* * *
Львівська митниця за сприяння Держмитслужби України запровадила

спрощений процес декларування товарів, завершила навчання
співробітників англійської, відкрила гарячу лінію «Євро-2012» і наразі
виходять на завершальний етап підготовки до континентальної першості.

Як повідомили у прес-службі Держмитслужби, гаряча лінія «Євро-
2012» працює на базі Моніторингового центру служби. Нещодавно митники
завершили курс навчання за програмою «Англійська мова за професійним
спрямуванням», а також розробили пам’ятку про митні правила для
подорожуючих.

Крім того, у відомстві визначилися із посадовими особами, які будуть
цілодобово здійснювати митний контроль, та запровадили спрощену митну
декларацію для декларування товарів, призначених для підготовки до Євро-
2012.

 Решту 100 днів, що лишилися до чемпіонату, фахівці митної служби
присвятять практичним тренінгам, на яких вдосконалять навички
проведення спільного прикордонного та митного контролю.

Найближчі практичні заняття проведуть у міжнародному аеропорту
«Львів», у будівлі якого, до речі, незабаром встановлять інформаційні
термінали з основними правилами перетину кордону шістьма мовами.

Також у планах – відкрити рубрику на сайті Держмитслужби з
оперативною інформацією про час можливого очікування перетину кордону
в кожному з пунктів пропуску, та запровадити систему е-booking, що
інформуватиме про час та місце перетину кордону організованими групами
уболівальників.

 Нагадаємо, що у Львівській області під час Євро-2012 спільний
контроль митних та прикордонних служб України та Польщі проводитимуть
у пунктах пропуску «Смільниця–Кросценко», «Шегині – Медика», «Рава –
Руська – Гребенне», «Краківець – Корчова», а також у – «Грушів –
Будомєж» та «Угринів – Долгобичув», які поки що будуються (Львівська
митниця майже готова до зустрічі з гостями Євро-2012 //
Інформаційний центр «Україна-2012»
(http://ukraine2012.gov.ua/news/239/51928). – 2012. – 01.03).

* * *
Під час Євро-2012 на львівському летовищі та вокзалі розмістять

інформаційні центри для туристів. «Ми неодноразово проводили зустрічі з
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керівництвом вокзалу та аеропорту. Існує домовленість із вокзалом та
аеропортом щодо розміщення тут туристичних інформаційних пунктів, у
яких туристи, що тільки прибули до Львова, зможуть отримати всю
необхідну інформацію. На сьогодні є погодження від вокзалу та аеропорту
щодо встановленню на їх території таких пунктів, також розробляються
відповідні інформаційні довідники для вболівальників, вивіски», – директор
«Центру розвитку туризму» Н.  Радіоненко.

Окрім того, за рахунок волонтерів та стажерів тимчасово планують
розширити штат існуючого Центру (Під час Євро-2012 на львівському
летовищі та вокзалі розмістять інформаційні центри // ВГОЛОС
(http://vgolos.com.ua/zhyttya/news/4063.html). – 2012. – 05.03).

* * *
На «Арене Львов» будет фан-кафе. Его концепция сейчас на стадии

разработки, но по тематике оно будет тесно связано с футбольным клубом
«Карпаты». Об этом сообщил директор по эксплуатационным вопросам
стадиона «Арена Львов» А. Жуковин.

«В организации такого заведения есть свои плюсы, связанные с
привлечением к его работе различных служб арены, но и есть минусы. Они
касаются удаленности стадиона от центра города. Соответственно, оно
больше будет функционировать в дни матчей, но мы сейчас рассматриваем
различные варианты его использования в нематчевые дни», – сказал
А. Жуковин.

Он добавил, что учитывая важность развивать бренд стадиона
совместно с «Карпатами», администрация стадиона собирается основной
акцент в фан-кафе делать именно на достижение, историю и популярность
львовского футбола в лице успешного в городе клуба («Арена Львов» будет
иметь фан-кафе // ЧЕ-12 (http://komitet12.org.ua/lvov/arena-lvov-budet-imet-
fan-kafe). – 2012. – 04.03).

* * *
Донецк отметил символичную дату – 100 дней до старта Чемпионата

Евро-2012.  Глава Донецкой обладминистрации А. Шишацкий осмотрел
транспортные объекты и оценил их готовность.

В международном аэропорту «Донецк» он побывал на строительстве
нового терминала, который будет принимать более трех тысяч пассажиров в
час.

Также руководитель области проинспектировал зону таможенного
контроля, залы ожидания и багажное отделение.

Современный комплекс аэропорта включает также подъездную
транспортную эстакаду, трехэтажный паркинг на 600 мест и открытые
стоянки для авто и автобусов.

А. Шишацкий убедился, что новый терминал практически готов к
приему гостей. Так будет выглядеть железнодорожный вокзал Донецка.
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Вторым пунктом визита губернатора стал Донецкий железнодорожный
вокзал, где также проходит реконструкция.

Уже завершены работы по модернизации рельсового хозяйства, систем
сигнализации и связи.

Планом реконструкции предусмотрено строительство нового
пригородного и транзитного вокзалов, крытого перехода через рельсы.
Будут созданы полноценные условия для передвижения людей с
ограниченными физическими возможностями.

Губернатор дал положительную оценку ходу работ, но отметил, что
остается актуальной подготовка автомобильных дорог (Денисенко С. В
Донецке аэропорт и вокзал готовы к Евро-2012, автодороги – нет //
Восточный  проект(http://www.vp.donetsk.ua/statya.php?vstat=13466). –
2012. – 01.03).

* * *
Ситуація з розміщенням уболівальників чемпіонату у Донецьку суттєво

покращилась. До початку чемпіонату місто підготує 13 нових готелів, які
охоче приймуть іноземних гостей.  Про це повідомив начальник Управління
з підготовки до чемпіонату Донецької Міськради С. Рєпін.

 «Якщо рік тому ми говорили про катастрофічний брак номерів, –
зазначив посадовець, – нині про це не може йти мови». Він пояснив, що
окрім зазначених 13 готелів, у травні буде споруджено комфортний кемпінг-
парк на 3,5 тис. місць.

 «Також ми підготуємо для гостей чемпіонату п’ять оновлених
гуртожитків: три в обласному центрі і два в Макіївці. Це теж близько 3 тис.
місць», – розповів С. Рєпін. За його словами, розміщення у гуртожитках
коштуватиме для уболівальників 15 – 20 євро на добу. І з усіма
гуртожитками вже підписали контракти туристичні агентства.

 За інформацією С. Рєпіна наразі можна говорити навіть про профіцит
готельних номерів у місті. «Компанія TUI Travel, яка ще у 2009 забронювала
практично усі 3,4 та 5 зіркові готелі для розміщення цільових груп УЕФА,
дещо погарячкувала. Відтак у нас з’явились номери, що відійдуть у вільний
продаж», – пояснив він. На сьогодні вже сформована черга з іноземних
журналістів, які готові викупити профіциті номери (Донецьк готує ще
13 нових готелів до Євро-2012 // stadion.lviv.ua
(http://stadion.lviv.ua/ua/Donetsk_hotels_to_EURO2012). – 2012. – 02.03).

* * *
Изготовление видео-презентации Донецка к Чемпионату Европы по

футболу 2012 года обошлось в 45 тыс. грн. Об этом сообщили в Управлении
Евро-2012 в Донецкой области.

Видео-ролик к будущему футбольному чемпионату был представлен на
официальном сайте принимающего города Донецк в честь «100 дней до
старта Евро-2012».
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Съемки ролика проходили в столице Донбасса в августе-сентябре
2011 года, а готовое пятиминутное видео впервые было презентовано
2 декабря прошлого года в Киеве, во время Финальной жеребьевки УЕФА
Евро-2012.

«Бюджет съемок, которые проводила донецкая творческая студия
«Лавина», составил 45 000 грн», – отметили в управлении, добавив, что
активное содействие и помощь в подготовке промо-ролика оказали
спонсоры – компании города.

Весной, после ввода в эксплуатацию главных объектов транспортной
инфраструктуры города – Международного аэропорта «Донецк» и нового
вокзального комплекса на станции «Донецк» – планируется обновление
официального видео принимающего города Донецк.

Ранее  сообщалось, что всего Донецк снял три промо-ролика. Видео,
которое донецкие власти планируют демонстрировать на Международной
туристической выставке в Берлине с 7 по 11 марта, можно посмотреть
(Изготовление пятиминутной видео-презентации Донецка к Евро-2012
обошлось в 45 тыс.  // Остров (http://ostro.org/news/article-356141). – 2012.
– 01.03).

* * *
За 100 дней до начала еврочемпионата донецкие городские власти

решили особое внимание уделить тестированию и вводу в эксплуатацию
объектов Евро-2012. Об этом сообщает официальный сайт Инспекции ГАСК
в Донецкой области.

 Подготовка принимающего города Евро-2012 – на завершающей стадии.
В частности, уже практически завершено строительство ключевых объектов
аэровокзального комплекса Донецка: новая взлетно-посадочная полоса,
имеет высшую категорию безопасности и способна принимать все типы
самолетов, здание нового терминала, аэродромно-диспетчерская вышка.
Также построены здания транзитного и пригородного вокзалов
железнодорожной станции «Донецк», завершены ремонтные работы на
основных въездах и магистралях города.

 Для оптимизации функционирования общественного транспорта
приобретено 89 троллейбусов и 16 автобусов большой вместимости и
отработано транспортную логистику, что ускорит передвижение по городу.
Для этого будет установлено 1700 знаков пешеходного и транспортного
ориентирования.

 Определили чиновники и три базовые больницы для обслуживания
гостей Евро-2012. Поскольку основной задачей городских властей, прежде
всего, является обеспечение безопасности футбольных болельщиков, вокруг
«Донбасс Арены» будет организована полуторакилометровая зона
безопасности. Она обеспечит беспрепятственное передвижение транспорта и
болельщиков к стадиону и от него (Аэропорт Донецка практически готов
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к Евро-2012 // НОВОСТИ.dn.ua (http://novosti.dn.ua/details/175276). – 2012.
– 03.03).

* * *
Донецк обновил 55 дорог города за время подготовки к Евро-2012 и

планирует отремонтировать еще восемь до старта чемпионата. Об этом
сообщили в управлении по подготовке к Евро-2012 Донецкого городского
совета.

«До начала Евро-2012 в Донецке планируется провести ремонт,
реконструкцию и строительство 63 объектов коммунальных дорог. Работы
по 55 из них завершены в 2010-2011 году. Участки дорог общей
протяженностью больше 50 км уже сданы в эксплуатацию», – сообщили в
управлении.

 Как отмечает управление, остальные объекты планируют завершить до
мая 2012 года. Приоритетным является завершение строительства объездной
дороги вокруг стадиона «Донбасс Арена», которая позволит сократить
нагрузку на центральные городские магистрали. Начат ремонт подъездных
дорог к больницам, которые будут работать на Евро-2012 (Донецку
осталось отремонтировать 8 дороги к Евро-2012 // ЧЕ-12
(http://komitet12.org.ua/donetsk/donetsku-ostalos-otremontirovat-8-dorogi-k-
evro). – 2012. – 04.03).

* * *
На Донетчине власти Славянска в рамках бюджета развития выделили

горрайонному отделу милиции 150 тыс. грн на реконструкцию и
обустройство камер для задержанных граждан, совершивших
правонарушения на территории города.

 Еще до начала чемпионата по футболу «Евро-2012» они станут
соответствовать европейским нормам.

 Известно, что Славянск входит в запланированный маршрут активного
посещения участников и болельщиков чемпионата. Среди гостей
правоохранители вполне обоснованно ожидают разных людей, в том числе и
склонных к нарушению законов страны пребывания. Именно для них на
период разбирательства и создают условия, наподобие комнат в
общежитиях: топчаны станут застилать мягкими постелями с простынями в
цветочек.

«На выделенные деньги будут расширены помещения для
задержанных: до 4 кв.м площади на каждого, увеличена пропускная
способность камер, переоборудованы окна и смонтированы кондиционеры»,
– уточнила пресс-офицер И. Шилова.

 И. Шилова дополнила, что, по статистике, «под замок» к
милиционерам каждый год попадает до полутысячи хулиганов и прочих
правонарушителей. Около полутора сотен из них отсиживают там
административный арест (На Донетчине к Евро-2012 готовят камеры с
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простынями в цветочек //  КИД
(http://zadonbass.org/news/euro_2012/message_46123). – 2012. – 02.03).

* * *
Главный объект Евро-2012 в Харькове – стадион «Металлист» –

планируют ввести в эксплуатацию до 1 апреля. Об этом сообщает
Департамент по вопросам подготовки Евро-2012 по футболу Харьковского
городского совета.

Стоимость его реконструкции составляет 783.684 млн грн. За три
последних года на работы по возрождению стадиона из бюджета города
направили 56.5 млн грн.

Стоит также отметить, что на одной из трибун стадиона «Металлист»
выстроен ряд объектов коммерческого назначения: галерея бутиков,
рестораны, а также VIP-трибуна. На все эти объекты право собственности
оформлено исключительно на инвестора.

Медиа-центр чемпионата готов на 95 %, его реконструкцию планируют
завершить в марте 2012 года. Сейчас там проводят компьютерные сети.
Участок земли под строительство медиа-центра предоставил завод
им. Фрунзе.

На сегодняшний день на территории, прилегающей к стадиону
«Металлист», оборудованы парковочные места, в том числе для людей с
ограниченными физическими возможностями, на 1504 автомобиля и
481 автобус. Добавим, что в 2012 году на строительство паркингов по
улицам Плехановской, Державинской, Кирова, а также по Балашовскому
путепроводу из бюджета города выделено 4 млн грн.

Напомним также, что при сносе гаражей на территории, прилегающей к
«Металлисту», их владельцам городские власти выделили земельные
участки, а также компенсировали финансовые потери. В общем на эти цели
исключительно из городского бюджета было потрачено 3.033 млн грн.

В сентябре 2011 года в Международном аэропорту «Харьков» открыли
VIP-терминал, в ноябре новая взлетно-посадочная полоса аэродрома
приняла первый самолет. Ранее также была отремонтирована привокзальная
площадь и построен новый пассажирский терминал. На время строительства
аэровокзального комплекса инвестора освободили от налога на землю.
Кроме того, на прилегающих к комплексу территориях снесли здания
коммунальной собственности. Общий ущерб для Харькова вследствие
освобождения от земельного налога и потерь от ликвидации коммунальной
собственности за три последних года составил 31.625 млн грн.

Кроме прочего, на реконструкцию аэродромного комплекса «Харьков
(Основа)» из государственного бюджета выделили 1 млрд 222 млн грн.

В рамках подготовки к Евро-2012 Харьков получил 71 троллейбус, в
том числе 52 двухсекционных. За счет средств перевозчиков приобретено
480 автобусов, из них 95 – большой вместимости с низким уровнем пола.
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На трамвайных переездах пр. Московский – ул. Академика Павлова и
пр. Правды – пр. Ленина планируют провести ремонт на сумму 6.7 млн грн,
выделенную из городского бюджета. В целом с 2008 года в Харькове
отремонтировали 54 объекта – дороги, переезды, путепроводы – на общую
сумму 502.4 млн грн. Деньги инвесторов на эти цели не привлекались.

По состоянию на конец февраля в Городскую целевую программу
подготовки и проведения в Украине финальной части чемпионата Европы
2012 года по футболу внесены 65 отелей на 3814 номеров. Из них
11 пятизвездочных гостиниц на 826 номеров, 35 четырехзвездочных – на
2129 номеров, 19 трехзвездочных – на 859 номеров. Официальный
туроператор чемпионата «TUI Travel Plc» подписал с гостиницами
43 договора на 2165 номеров. До мая 2012 в Харькове будет
761 дополнительный номер для размещения гостей Евро-2012.

Кроме того, харьковский филиал «TUI Ukraine» уже заключил
46 контрактов на 9136 койкомест для размещения болельщиков по Харькову
и области. Это 7619 мест в 33 студенческих общежитиях, 431 место в девяти
гостиницах, 931 место в двух санаториях, 155 мест в двух базах отдыха
(Готовность Харькова к Евро-2012: официальная информация в цифрах
// Городской Дозор(http://dozor.kharkov.ua/city/evro-2012/1105164.html). –
2012. – 01.03).

* * *
Пам’ятні монети «Фінальний турнір чемпіонату Європи з футболу

2012 р.» номіналом 1 грн презентували 1 березня в Управлінні НБУ в
Харківській області.

Про це повідомило інформаційне агентство «Status quo». Як указано на
сайті офіційного Інтернет-представництва НБУ, на аверсі монети зображено
малий державний герб України і рік карбування – 2012-й, а в обрамленні
давньоруського орнаменту вказано номінал монети та логотип Банкнотно-
монетного двору Національного банку України. На реверсі – назва турніру
Євро-2012 і його логотип. Монета виготовлена з алюмінієвої бронзи, її маса
становить 6,8 г, діаметр – 26 мм, товщина – 1,85 мм. Тираж – 1 млн штук (У
Харкові презентували одногривневу монету, присвячену Євро-2012 //
Харківська міська рада (http://www.city.kharkov.ua/uk/news/u-harkovi-
prezentuvali-odnogrivnevu-monetu-prisvyachenu-yevro-2012-12433.html). –
2012. – 02.03).

Проблеми

Существует большая вероятность того, что из-за проблем с билетами и
ужесточения правил поведения на стадионах украинская сборная на Евро-
2012 будет играть при пустых трибунах. Об этом на пресс-конференции в
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ИА «Мост-Днепр» заявил председатель правления Ассоциации футбольных
болельщиков Днепропетровской области О. Доценко.

«Нам говорят, что на Евро-2012 мы должны обеспечить своей сборной
поддержку. Но как мы это сделаем, если даже билеты приобрести не можем.
Во-первых, очень сложный механизм их покупки. Во-вторых, слишком
высокая цена. Чтобы посмотреть один матч на стадионе, нужно потратить
30-40 евро, чтобы посмотреть 4 матча – минимум 2 тыс грн. Далеко не
каждый украинец может себе это позволить», – сказал он.

О. Доценко отметил, что уже сегодня 80 % украинских фанов
выступают против проведения Евро-2012 в Украине (Украинская сборная
на Евро-2012 будет играть при пустых трибунах, – мнение // Левый
берег
(http://lb.ua/news/2012/03/04/139488_ukrainskaya_sbornaya_na_evro2012_.ht
ml)).

ПРОГНОЗИ

По итогам товарищеских матчей сборных и меньше чем за 100 дней до
начала Евро-2012 официальный спонсор турнира Castrol EDGE обновил
свой прогноз на результаты турнира, чтобы болельщики могли в
подробностях увидеть вероятный сценарий чемпионата.

 Калькулятор Castrol EDGE поможет болельщикам спланировать, какие
поединки им лучше посетить, проанализировав прошлые игры команд и
спрогнозировав, у каких сборных хватит сил и решительности пройти
сложный групповой этап. Болельщики также смогут узнать, с какими
соперниками встретится их команда, если дойдет до плей-офф, и ее шансы
на успех в этих матчах.

Калькулятор Castrol EDGE прогнозирует:
– Испания и Нидерланды являются наиболее вероятными

претендентами на выход в финал Евро-2012, в котором ожидается равная
борьба с небольшим перевесом испанцев (вероятность победы – 53 %);

 – Шокирующий прогноз для Франции и Португалии с Криштиану
Роналду — эти команды не пройдут групповой этап;

– Сборной Англии, которая сейчас без главного тренера, прочат выход в
полуфинал и поражение в матче с Нидерландами;

– Во втором полуфинальном матче шансы испанцев на победу над
немцами и выход в финал, который состоится в Киеве, оцениваются в 57 %;

– Вероятность победы Германии, Испании и Нидерландов в
четвертьфинальных матчах и выход в полуфинал оценивается в 70 % и
выше;

– Самая серьезная борьба в четвертьфинале развернется между Италией
(вероятность победы – 42 %) и Англией (58 %), которая, скорее всего, станет
победительницей;
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– Нидерланды возглавят Группу В, которая является группой смерти, и
выйдут в финал, обыграв на своем пути Чехию и Англию;

 – Сборные принимающих стран, Польши и Украины, пройдут сложный
групповой этап, но не выйдут из четвертьфинала.

Напомним, что впервые Калькулятор Castrol EDGE был представлен на
чемпионате мира-2010 где точно спрогнозировал прохождение в турнире
около 70 % команд (Прогноз на Евро-2012. В финале встретятся
Испания и Нидерланды //  Обозреватель
(http://sport.oboz.ua/football/84720-prognoz-na-evro-2012.-v-finale-
vstretyatsya-ispaniya-i-niderlandyi.htm). – 2012. – 05.03).

* * *
Среди всех регионов Украины Крым занимает лидирующее место по

количеству бездомных животных и вопиющим случаям жестокого
обращения с ними. Массовые отравления бездомных четвероногих, пояса из
собачьей шерсти, сувениры – фигурки кошек и собак, сделанные из их кожи
и шерсти, накануне «Евро-2012» привлекли внимание европейских
зоозащитных организаций. Защитники животных из Симферополя,
Севастополя, Евпатории, Ялты и Судака неоднозначно оценили
возможности, предоставляемые руководством Украины для регулирования
численности бездомных кошек и собак перед «Евро-2012».

За последние два месяца в преддверии «Евро-2012» чиновники на
международном уровне неоднократно заявляли о готовности Украины
гуманно решать проблему бездомных животных и о том, что
правоохранительные органы будут немедленно реагировать на факты
жестокого обращения с ними. Однако на деле ситуация до сих пор не
меняется в лучшую сторону.

– Хотя футбольные матчи и не будут проходить в Крыму, многие
болельщики, пользуясь случаем, посетят наш полуостров. Уверена, что они
будут в ужасе от количества бездомных животных и от того, как пытались
избавиться к их приезду от кошек и собак, – обеспокоена сложившейся
ситуацией Маргарита Литвиненко, председатель севастопольского центра
помощи животным «Жизнь».

По мнению зоозащитников, Крым может остаться без денег из
государственного природоохранного фонда на строительство приютов для
животных, потому что в городах автономии, кроме Ялты, нет ни проектов,
ни землеотводов под приюты. Хотя для этого не нужны миллионы,
достаточно внести в проект сетку Рабица и будки для собак.

Программа стерилизации, о которой так часто говорят общества
защиты животных, не принята, пунктов временной передержки не хватает.
Выпускать даже стерилизованных животных в город на привычное место
обитания нельзя, их тут же убьют. Стерилизация и убийство животных, как
и любые другие работы по изъятию кошек и собак с улицы, бессмысленны,
если люди будут постоянно выбрасывать новых животных.
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Так, в Судаке с каждым годом не уменьшается количество
беспризорных животных, хотя в феврале 2010 года городской Совет принял
решение «Об утверждении правил содержания животных», где сказано, что
в городе должны быть приют и карантинная площадка для отловленных
животных.

– В нашу организацию обращаются свидетели того, как страдают
животные после так называемого «гуманного усыпления» на улицах города,
несмотря на то, что в соответствии со статьёй 17 Закона Украины «О защите
животных от жестокого обращения» запрещается использовать любые
болевые методы умерщвления животных, кроме случаев, прописанных
законом, – рассказала И. Серкова, председатель судакского общества
защиты животных «Милый дом». – В этом году наш город отмечает своё
1800-летие, и это событие будет проходить под эгидой правительства
Украины, мероприятие серьёзно финансируется. Казалось бы, есть
возможность включить в программу создание приюта, но на нашу просьбу
мэр ответил отказом.

Подобная ситуация сложилась и в Евпатории, где в бюджете города на
2012 год вразрез с обещаниями городского головы не заложены средства на
реализацию единственной в Крыму программы по обращению с животными,
стоимость которой два с половиной миллиона гривен на три года. Это
комплекс мероприятий: отлов – стерилизация – возврат, зарплата штатных
сотрудников приюта, зоны выгула, пропаганда и регистрация животных.

– Предполагаемые бюджетом 31,075 грн опять предназначаются только
для сбора и утилизации трупов животных. Кроме того, ложной оказалась
информация, что в городе уже готовы площадки для строительства
вольеров, созданы бригады и оборудован специальный автомобиль для
отлова бездомных животных, который, как выяснилось, будут использовать
ещё и для вывоза мусора, – заявила председатель Крымской ассоциации
защитников животных О. Рожкова.

Она скептически настроена и в отношении помощи в размере
2000 евро, полученной Евпаторией от города-побратима Людвигсбурга на
реализацию программы стерилизации бездомных собак. Во-первых, считает,
что этих денег недостаточно, а во-вторых, евпаторийские власти готовы
больше выделить на умерщвление животных, чем на помощь им.

Крымская ассоциация защитников животных готовит законопроект о
внесении изменений в Закон Украины «О защите животных от жестокого
обращения», который после согласования со всеми членами Ассоциации
зоозащитных организаций страны будет подан министру экологии и
природных ресурсов.

– Сегодня проблему бездомных животных в Крыму обходят стороной и
чиновники из Киева, и власти полуострова, так и не сделавшие никаких
заявлений по этому поводу. Мы надеемся, что наша пресс-конференция
привлечёт внимание органов исполнительной власти, обязанных решать эти
проблемы, – резюмировала председатель Центра помощи животным
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М. Поддубная (Цисарь Ю. Без права на жизнь // Крымская правда
(http://www.kp.crimea.ua/newspapers/2012/02/29/bez-prava-na-zhizn). – 2012.
–  29.02).

* * *
По прогнозам УЕФА и донецких специалистов, в Донецк на каждый из

матчей ЕВРО-2012 приедут более 25 000 любителей футбола, некоторые из
которых могут пользоваться для этого своим транспортом.

 Именно потому на подъездах к городу с южной и северной сторон
будет выстроено два крупных паркинга с необходимой инфраструктурой для
краткосрочного пребывания (места питания, санитарные зоне и т. п.).

 «Чтобы не допустить перегрузки транспортной сети города, –
поделился начальник управления по подготовке и проведению Евро-2012
Донецкого городского совета С. Репин, – на время чемпионата свой
транспорт болельщиков планируется расположить на территории 2-ух
перехватывающих паркингов, что будут иметь возможность вместить до
5 000 авто. Оттуда к объектам Евро-2012 гостей возить комфортабельные
шатл-басы».

 Южный паркинг будет размещаться на территории кемпинг-парка
(13 км от «Донбасс Арена»,10 км от фан-зоны) и сумеет вместить не менее
2 800 авто и 100 автодомов.

 Северный паркинг будет около на 2 000 мест, организуют на
территории сельскохозяйственного рынка «Хозяин» (13 км от «Донбасс
Арена», 17 км от фан-зоны) (Болельщиков на автомобилях в Донецк не
пустят // Донецкие новости
(http://dnews.donetsk.ua/2012/03/01/11323.html). – 2012. - 01.03).
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